
Gemeente	  Leusden	  
T.a.v.	  de	  heer	  J.	  Overweg	  
Postbus	  150	  
3830	  AD	  	  LEUSDEN	  
	  
	  
	  
Leusden,	  26	  april	  2015	  
	  
Betreft:	  Project	  Grebbelinie	  boven	  water	  
	  
	  
Geachte	  heer	  Overweg,	  
	  
Op	  16	  april	  2015	  zijn	  wij	  door	  de	  heer	  H.	  Reinders	  geïnformeerd	  over	  het	  project	  Grebbelinie	  boven	  water.	  	  In	  
deze	  bijeenkomst	  gaf	  hij	  uitleg	  over	  de	  plannen	  voor	  een	  eventuele	  openstelling	  van	  het	  stuk	  dijk	  tussen	  het	  
appartementencomplex	  ’t	  Zicht	  en	  de	  Vlietsingel.	  
	  
Na	  dit	  overleg	  zijn	  wij	  met	  de	  bewoners	  van	  de	  Roffelaarskom,	  Veensekom	  en	  Lambalgerkom	  (deel),	  bij	  elkaar	  
gekomen.	  Bij	  deze	  bijeenkomst	  bleek	  nogmaals	  dat	  alle	  bewoners	  zich	  ernstig	  zorgen	  maken	  over	  deze	  plannen	  
en	  tegen	  openstelling	  van	  de	  dijk	  zijn.	  
	  
Deze	  zorgen	  betreffen	  onder	  andere:	  
	  
1. Flora	  en	  Fauna	  

Het	  stuk	  Liniedijk	  tussen	  het	  fietspad	  van	  de	  Veensekom	  naar	  de	  Vlietsingel	  is	  momenteel	  een	  ongerept	  
stuk	  natuur.	  Er	  wordt	  niet	  gewandeld.	  Dit	  heeft	  ertoe	  geleid	  dat	  er	  binnen	  de	  bebouwde	  kom	  van	  Leusden	  
voor	  de	  flora	  en	  fauna	  een	  unieke	  zelfstandige	  biotoop	  is	  ontstaan.	  Een	  omgeving	  waar	  bijvoorbeeld	  de	  
ijsvogel	  en	  de	  bonte	  specht,	  na	  verjaagd	  te	  zijn	  door	  de	  bouw	  van	  het	  appartementencomplex	  ’t	  Zicht,	  een	  
nieuwe	  veilige	  stek	  hebben	  gevonden.	  Wij	  als	  bewoners	  vrezen	  dat	  door	  openstelling	  van	  dit	  laatste	  stukje	  
ongerepte	  Liniedijk	  dit	  verstoord	  zal	  worden.	  
	  

2. Natuurbeleving	  
De	  ongereptheid	  van	  de	  Liniedijk	  tussen	  de	  Veensekom	  en	  de	  Vlietsingel,	  heeft	  geleid	  tot	  een	  bijzonder	  
fraai	  aangezicht	  op	  de	  dijk.	  Dagelijks	  genieten	  honderden,	  zo	  niet	  duizenden,	  passanten	  van	  dit	  fraaie	  
stukje	  natuur.	  Door	  de	  aanleg	  van	  het	  wandelpad,	  de	  bijbehorende	  snoeiwerkzaamheden	  en	  bomenkap,	  
de	  aanleg	  van	  een	  wandelbrug,	  het	  zwerfvuil	  en	  de	  kaal	  getrapte	  oevers	  (door	  gebruik	  door	  vissers)	  gaat	  
dit	  unieke	  aangezicht	  voor	  Leusden	  verloren.	  	  

	  
3. Privacy	  en	  woongenot	  

Door	  openstelling	  wordt	  de	  privacy	  van	  veel	  bewoners	  aangetast.	  Een	  wandelpad	  over	  de	  Liniedijk	  zal	  
leiden	  tot	  inkijk	  in	  tuinen	  en	  delen	  van	  woningen	  waarvan	  voorheen	  nooit	  sprake	  is	  geweest.	  De	  bewoners	  
met	  hun	  tuin	  aangrenzend	  aan	  de	  dijk,	  hebben	  destijds	  bewust	  hun	  huis	  en	  tuin	  zo	  georiënteerd	  dat	  dit	  
nog	  privacy	  gaf.	  Deze	  privacy	  en	  mede	  het	  woongenot	  zal	  door	  openstelling	  wegvallen.	  	  

	  
4. Geluidsoverlast	  

De	  begroeiing	  op	  de	  Liniedijk	  vormt	  een	  groene	  geluidsisolerende	  buffer	  tussen	  onze	  huizen	  en	  de	  drukke	  
Randweg.	  Na	  de	  oplevering	  van	  het	  Valleipark	  zal	  deze	  drukte	  nog	  verder	  toenemen.	  Ook	  zullen	  
wandelaars,	  spelende	  kinderen	  en	  loslopende	  honden	  op	  de	  dijk	  zorgen	  voor	  meer	  geluidsoverlast.	  	  

	  
5. Openbare	  orde	  en	  veiligheid	  

De	  bewoners	  vrezen	  dat	  het	  geplande	  bruggetje	  over	  het	  water	  bij	  de	  Vlietsingel	  voor	  overlast	  zal	  gaan	  
zorgen,	  door	  bijvoorbeeld	  hangjongeren,	  BBQ	  plek	  (bijvoorbeeld	  door	  bewoners	  flat	  Lambalgerkom)	  en	  
vissers.	  In	  de	  nabije	  omgeving	  zijn	  al	  diverse	  voorbeelden	  zichtbaar	  van	  achterblijvende	  rommel	  van	  
vissers,	  rommel	  van	  huttenbouwende	  kinderen,	  wietzakjes,	  peuken,	  (kapotte)	  bierflesjes	  en	  resten	  van	  
kampvuren	  van	  hangjongeren.	  Openstelling	  van	  de	  Liniedijk	  zal	  zeker	  deze	  problemen	  tot	  gevolg	  hebben.	  

	  



	  
6. Onderhoud	  

Zoals	  de	  gemeente	  zelf	  aangeeft	  wordt	  het	  onderhoud	  van	  groen	  vanaf	  2015	  sterk	  teruggebracht.	  De	  
bewoners	  maken	  zich	  dan	  ook	  zorgen	  over	  deze	  extra	  openstelling	  van	  groen	  terwijl	  er	  minder	  geld	  
beschikbaar	  is	  voor	  groenonderhoud.	  	  

	  
De	  heer	  Reinders	  heeft	  duidelijk	  gemaakt	  dat	  er	  nog	  alle	  ruimte	  is	  voor	  inspraak	  en	  dat	  de	  definitieve	  invulling	  
van	  het	  plan	  aangepast	  zal	  worden	  conform	  de	  wensen	  en	  in	  overleg	  met	  de	  bewoners.	  	  
	  
Tijdens	  het	  overleg	  met	  de	  bewoners	  is	  er	  een	  aantal	  alternatieve	  voorstellen	  op	  tafel	  gekomen,	  zoals:	  
	  
1. De	  Liniedijk	  vanuit	  cultuur	  historisch	  perspectief	  zichtbaar	  maken	  met	  coupures,	  maar	  dan,	  zoals	  door	  de	  

heer	  Reinders	  voorgesteld,	  eventueel	  zonder	  ingang/wandelpad	  en	  openstelling.	  	  
2. Een	  wandelroute	  langs	  de	  Liniedijk	  (randweg).	  Met	  zicht	  op	  de	  Liniedijk	  en	  informatieborden	  die	  de	  

unieke	  waarde	  van	  dit	  stukje	  groen	  in	  Leusden	  benadrukken.	  Leusden	  beschikt	  over	  een	  prachtige	  en	  
uitgebreide	  wandelinfrastructuur.	  Vanuit	  cultuurhistorisch	  perspectief	  is	  een	  wandelpad	  langs	  (in	  plaats	  
van	  over)	  de	  Liniedijk	  iets	  nieuws.	  Naast	  de	  museumbunker	  en	  de	  Asschaterkeerkade	  met	  haar	  
verdedigingswerken,	  is	  deze	  invulling	  o.i.	  een	  verrijking	  van	  het	  plan	  ‘Grebbelinie	  boven	  water’.	  

3. Er	  is	  op	  dit	  moment	  op	  nog	  geen	  30	  meter	  afstand,	  een	  pad	  langs	  het	  Valleikanaal	  (in	  het	  plan	  Grebbelinie	  
boven	  water,	  van	  de	  Provincie	  Utrecht	  uit	  2006	  “het	  ommetje”	  genoemd)	  waar	  al	  sinds	  jaar	  en	  dag	  
gebruik	  van	  gemaakt	  wordt	  als	  verbinding	  tussen	  het	  laatste	  stuk	  Grebbelinie.	  Een	  voorstel	  is	  dit	  pad	  
beter	  te	  gaan	  onderhouden	  en	  te	  benadrukken	  als	  ‘het’	  pad	  in	  de	  wandelroute	  langs	  de	  Liniedijk.	  	  Er	  zijn	  
dan	  twee	  alternatieven,	  één	  langs	  het	  Valleikanaal,	  en	  één	  langs	  het	  voet/fietspad	  langs	  het	  water	  
Randweg,	  met	  direct	  zicht	  op	  de	  Liniedijk.	  Waarom	  is	  dan	  nog	  een	  derde	  route	  noodzakelijk?	  

	  
Verder	  hebben	  wij	  nog	  enkele	  vragen,	  zoals	  :	  
-‐	  Status	  bestemmingsplan	  
-‐	  Aanwezigheid	  omgevingsvergunning	  
-‐	  Status	  besluitvorming	  (mogelijkheden	  tot	  bezwaar)	  
-‐	  Verhouding	  van	  de	  plannen	  t.o.v.	  de	  “groene	  kaart”	  (geen	  bomenkap	  zonder	  vergunning)	  
-‐	  Verhouding	  van	  dit	  plan	  t.o.v.	  eerdere	  aanwijzing	  van	  het	  gebied	  tot	  ecologische	  verbindingszone	  (rustgevend	  
voor	  flora	  en	  fauna)	  
	  
Graag	  willen	  wij	  in	  een	  persoonlijk	  overleg	  met	  u	  de	  gerezen	  vragen	  en	  onze	  	  alternatieven	  bespreken.	  Wij	  
stellen	  dan	  ook	  voor	  gebruik	  te	  maken	  van	  onze	  bestaande	  afspraak	  op	  donderdagavond	  7	  mei	  2015	  en	  
nodigen	  u	  uit	  om	  19.30	  uur	  op	  de	  Veensekom	  64	  in	  Leusden	  (het	  eerste	  huis	  links	  voorbij	  het	  fietsbruggetje).	  
	  
Hierbij	  zullen	  namens	  de	  bewoners	  de	  volgende	  vertegenwoordigers	  aanwezig	  zijn:	  
De	  heer	  R.	  van	  Ravenhorst	  (Veensekom	  64)	  	  
Mevrouw	  G.J.C.	  van	  IJken	  (Veensekom	  64)	  
De	  heer	  H.	  ter	  Wolde	  (Veensekom	  60)	  
De	  heer	  P.	  Nuiten	  (Roffelaarskom	  21)	  
De	  heer	  J.	  Poolen	  (Roffelaarskom	  2)	  
De	  heer	  V.	  Brouwer	  (Roffelaarskom	  1)	  
	  
	  
	  
Met	  vriendelijke	  groet,	  
Namens	  de	  bewoners,	  
	  
	  
Contactgroep	  ‘Een	  andere	  kijk	  op	  de	  Liniedijk’	  
Caroline	  van	  IJken	  
	  


